

RIVOLI

A New & Artistic Type

Face Modeled in the Style

of the Day and of Unusual

Interest to the Live Printer.

Nine sizes, 10 to 48 Point.

Made by the American

Type Founders Company

Nachahmung der American Type Founders Company

Imitation of the American Type Founders Company

Abb. 2

durch die Gesellschaft geschützt werden; wenn jeder andere sich ohne vorhergegangene Mühe in den Besitz dieses Arbeitsergebnisses setzen darf, so wird der Hervorbringer des Gedankens oder der Form gelähmt, denn es werden ihm dadurch die wirtschaftlichen Grundlagen seiner schöpferischen Tätigkeit entzogen.

Wenn eine Schriftgießerei zusammen mit einem schaffenden Künstler in unendlicher Mühe und nach zahllosen sehr kostspieligen Versuchen eine Schrift nach allen Seiten hin durchgebildet und entwickelt hat, so darf nicht zugegeben werden, daß ein zweiter kommt und diese Schrift einfach nachahmt. Die als Koch-Antiqua bekannt gewordene Schrift ist im Jahre 1916 entworfen und im Jahre 1922 der Öffentlichkeit übergeben worden. Sie ist im Laufe von 12 Jahren eine der verbreitetsten Schriften deutschen Ursprungs geworden und hat zusammen mit der dazugehörigen Kursiv-Schrift auch im Auslande, besonders England und Amerika, viele Freunde gefunden. Die in Amerika

labor must be protected by society: if anyone else succeeds in putting himself in possession of the results of his work without taking any preliminary trouble, this paralyses the originator of the thought or the form, for it deprives him of the economic foundations of his creative activities.

When a type-foundry working in common with a creative artist, has succeeded after taking endless pains and making innumerable, very expensive experiments, in creating a new type and developing it in every way, then some other person cannot be permitted to simply come and copy it. The type known as Koch-Antiqua (Koch Roman type), was first designed in the year 1916 and put before the public in the year 1922. In the course of 12 years it has become one of the most widely-spread types of German origin, and together with the italic type which also belongs to it, has made many friends abroad, especially in England and America. The American Type founders Company which dominates the American market has now brought